
Posiedzenie Komisji Budżetu, Finansów, Mienia i Planowania 

oraz Rolnictwa i Gospodarki Przestrzennej Rady Gminy w Przewozie 

w dniu 26 października 2022 r. 

 Przewodniczący rozpoczął posiedzenie o godz. 09.05. Nieobecny na posiedzeniu był 

radny Adrian Przybyłek. 

Pkt 1. Wspieranie inicjatyw dotyczących szkolenia i rozwoju rolnictwa na terenie gminy. 

Spotkanie z przedstawicielem Powiatowego Zespołu Doradztwa Rolniczego w Żarach. 

Jako przedstawiciel PZDR przybyła pani Malwina Łukasiewicz, która  

odpowiedzialna jest w placówce za obsługę rolników i doradztwo w gminie Przewóz.  

Biuro udziela porad bezpłatnie, ale też za opłatą. Doradztwo i pomoc świadczona jest 

m.in. w zakresie korzystanie z dopłat, wypełniania wniosków o dopłaty, restrukturyzacji 

małych gospodarstw, tworzeniu biznesplanów, wypełniania wniosków o  pomoc finansową 

z powodu klęsk żywiołowych.  

W roku 2023 r. planowane są na terenie gminy spotkania i szkolenia dla rolników, 

które będą dotyczyły w głównej mierze płatności obszarowych na rok 2023 oraz innych 

programów pomocowych, z których będą mogli skorzystać rolnicy. 

Pkt 2. Omówienie projektów uchwał. 

a) Projekt w sprawie ustalenia stawek podatku od nieruchomości. 

W większości stawki podatków od nieruchomości wzrosły do poziomu stawek 

ustawowych. Trochę poniżej proponuje się stawki podatku za pozostałe budynki i grunty. 

Jeżeli stawki nie zostałyby przyjęte na proponowanym poziomie to ciężko będzie 

zrealizować zamierzone zadania i przedsięwzięcia.  

Komisja przyjęła projekt jednogłośnie.  

b) Projekt w sprawie określenia wysokości stawek podatku od środków transportowych 

na terenie Gminy. 

Stawki tego podatku proponuje się podnieść o około 10 %.  

Komisja przyjęła projekt jednogłośnie.  

c) Projekt w sprawie wprowadzenia opłaty targowej i ustalenia stawek opłaty targowej 

w Gminie Przewóz. 

Pomimo tego, iż taka opłata jest uiszczana sporadycznie to jednak jej stawka musi być 

uchwalana corocznie.  

Komisja przyjęła projekt jednogłośnie.  

d) Projekt w sprawie wprowadzenia opłaty od posiadania psów i ustalenia stawki opłaty 

od posiadania psów w Gminie Przewóz. 



Propozycja stawki opłaty za psa to 60,00 zł. Pomimo podwyżki i tak pozostanie ona 

znacznie niższa od stawki ustawowej, która wynosi 150,93 zł. 

Komisja przyjęła projekt jednogłośnie.  

e) Projekt w sprawie przejęcia od Powiatu Żarskiego zadania zimowego utrzymania 

drogi powiatowej nr 1101F od DW350 - Dobrzyń - Sanice – Sobolice. 

Zadanie przejmowane jest od powiatu już od  kilku lat. Porozumienie w tej kwestii 

obowiązuje od listopada do marca. 

Radna Angelika Hic zgłosiła, że na odcinku drogi w Sanicach gdzie jest kostka 

brukowa, w momencie opadów jest bardzo ślisko i należałoby temu odcinkowi poświęcić 

więcej uwagi. 

Wójt odpowiedział, że postawi w tamtej okolicy dodatkowo skrzynię z piachem na 

wypadek gdyby podjazd w tym miejscu okazał się niemożliwy. 

Komisja przyjęła projekt jednogłośnie.  

f) Projekt w sprawie określenia stawki za 1 km przebiegu pojazdu. 

Uchwałę należy podjąć w związku ze zmianami w prawie oświatowym, które regulują 

nową procedurę zwrotu kosztów dojazdu dzieci niepełnosprawnych do szkół. Nowe przepisy 

wskazują, że ma się to odbywać na zasadzie rozliczenia przejechanych kilometrów zgodnie 

z wytycznymi dla rozliczania podróży służbowych, gdzie stawka za przejechany kilometr 

wskazywana jest w rozporządzeniu ministra infrastruktury.  

Komisja przyjęła projekt jednogłośnie. 

g) Projekt w sprawie wyrażenia zgody na nabycie prawa własności nieruchomości od 

Skarbu Państwa na rzecz Gminy Przewóz. 

Przejmowany teren to parking w pobliżu przejścia granicznego w Przewozie. 

Starostwo już kiedyś składało propozycję, aby gmina tę działkę przejęła na swoje mienie. 

Przekazanie będzie nieodpłatne.  

Komisja przyjęła projekt jednogłośnie.  

Wójt powiedział, że jeśli chodzi o właściciela budynku na przejściu granicznym to 

niestety nadal nie udało się z nim skontaktować. Jedyne co można zrobić, i zostało to 

wykonane, to rozstawienie tabliczek informujących, że teren jest niebezpieczny. Cały 

budynek i teren przyległy w zasadzie są zdewastowane.  

h) Projekt w sprawie zmiany uchwały Nr XXVI/150/2021 Rady Gminy w Przewozie 

z dnia 23 grudnia 2021 r. w sprawie budżetu gminy Przewóz na 2022 r. 



Zmian w budżecie dokonano ze względu na wpływ środków z budżetu państwa jako 

dotacja wyrównawcza, środków na pokrycie edukacji dzieci z Ukrainy, dotacji na remont 

remiz OSP (Przewóz i Dąbrowa Łużycka).  

Komisja przyjęła projekt jednogłośnie.  

Pkt 3. Sprawy bieżące. 

Wójt poinformował, że nie będzie organizowany wywóz odpadów 

wielkogabarytowych. Jeśli mieszkańcy takowe posiadają muszą we własnym zakresie 

dowieźć je do PSZOK.  

Radna Angelika Hic zgłosiła, aby autobus liniowy zatrzymywał się w zatoczce kiedy 

wysiadają dzieci, ponieważ jak zatrzymuje się autobus na jezdni, to dzieci jak wysiądą 

przechodzą przez jezdnię w niedozwolonych miejscach.  

Wójt poinformował, że złożony został wniosek na dofinansowanie remontu drogi 

w Sanicach. Natomiast na budowę sieci kanalizacyjnej Potok – Przewóz, zostało przyznane 

dla gminy dofinansowanie na ponad 4 mln zł. 

Przewodniczący zakończył posiedzenie o godzinie 10.09. 
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